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 Haderslev Kommune 

Sct. Severin Børnehuse 

Thrigesvej 51 

6100 Haderslev 

 

Direkte tlf. 743 45345 

henj@haderslev.dk 

 

 

 

21. juni 2024   

 

Referat fra forældrebestyrelsesmøde 
mandag, den 10. juni 2024 

 
 

Fraværende 

Anita Lysbjerg Jensen, Kirsten Henriksen, Tina Rinke Krogh 

Referent 

Ditte Andersen / Henrik E. Jensen 
 

Dagsorden 

1. Informationer fra ledelsen 

2. Evt. informationer fra forældrebestyrelsen 

3. Ny tildelingsmodel i Haderslev Kommune 

4. Status på processen omkring ny afdeling 

5. Madordning i Sct. Severin Børnehuse 

6. Pedelordning – overvejelser om samarbejde med Sct. Severin Skole 

7. Fastlæggelse af åbningstider og lukkedage for 2025 

8. Børns brug af skærme 

9. Planlægning af forældremøder (form og indhold) / valg til forældrebestyrelse 

10. Forældreinformation (ændringer / tilføjelser) 

11. Eventuelt 

Referat 

Ad. 1 

Henrik informerede om håndteringen af en forældrehenvendelse i afd. Rosengården 

 

Ad. 2 

Temaerne på det nyligt afholdte fællesrådsmøde, var børns skærmbrug samt forventninger til ar-

bejdet i forældrebestyrelserne. Børns brug af skærme drøftes under punkt 8, og forventninger til 

arbejdet i forældrebestyrelsen sættes på dagsordenen til et af de første møder i den nye forældre-

bestyrelse. 

 

Ad. 3 

Forvaltningen har udarbejdet et forslag til en ny tildelingsmodel for dagtilbudsområdet i Haderslev 

Kommune. Modellen, der er udgiftsneutral, har været fremlagt for det politiske udvalg, og er nu 

sendt i høring. 
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Høringsmaterialet blev fremlagt og drøftet, og generelt bifalder forældrebestyrelsen forenklingen 

og gennemsigtigheden i tildelingsmodellen. Når det kommer til tildelingen af ledelse, mener foræl-

drebestyrelsen dog, at forenklingen sker på bekostning af retfærdighed. Derfor indgives der hø-

ringssvar. 

 

Ad. 4 

Projektet går efter tidsplanen og jf. Kommunale Ejendomme balancerer økonomien fortsat. Rejse-

gildet blev afholdt fredag den 7. juni, og det var et rigtig fint arrangement for både børn og 

voksne. 

 

Byggeprocessen kræver stor opmærksomhed, så Britt (afdelingsleder) og Henrik (institutionsleder) 

bruger en del tid på opgaven. 

 

Ad. 5 

Stemmerne er talt op, og forældrebestyrelsen kan med stor glæde konstatere, at det i alle 4 afde-

linger blev et markant ja til madordningen. 

• Ejsbølhus      JA - 71%  /  NEJ - 29% 

• Havanna      JA - 68%  /  NEJ - 32% 

• Rosengården     JA - 84%  /  NEJ - 16% 

• Sukkertoppen   JA - 79%  /  NEJ - 21% 

 

Ordningen træder i kraft når den nye institution står klar, hvilket forventes vil være maj 2025. 

Flere informationer følger når tiden nærmer sig. 

 

Ad. 6 

Institutionen er i dialog med Fællesskolen Hammelev Sct. Severin ift. at samarbejde om tekniske 

servicefunktioner. Skolen har i forvejen et pedelkorps, og ved at samarbejde, ville der kunne an-

sættes en medarbejder mere. Pedellen ville også skulle varetage udkørsel af mad til Havanna, Suk-

kertoppen og Ejsbølhus. 

 

Alle 4 afdelinger har i forvejen udgifter til adskillige pedelfunktioner som købes ad hoc og ligeledes 

udgifter til entreprenører og håndværkere. 

 

Forældrebestyrelsen er positivt indstillet over for ideen, og Henrik arbejder derfor videre med den. 

 

Ad. 7 

forældrebestyrelsen indstiller følgende til forvaltningen: 

 

Åbningstider i 2025 (uændrede) 

• Mandag    6.30 - 16.45 

• Tirsdag     6.30 - 16.45 

• Onsdag     6.30 - 16.45 

• Torsdag    6.30 - 16.45 

• Fredag      6.30 - 15.30 

 

Lukkedage 2025  

• 30. maj 

• 24. december 

• 29. december 

• 30. december 

• 31. december 
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Muligheden for at anvende grundlovsdag blev drøftet, men da der i år var et ret stort fremmøde, vil 

den foreløbigt ikke blive taget i brug. Når dagen ligger op ad en weekend, kan beslutningen revur-

deres. 

 

Ad. 8 

Den nye lovgivning om børns brug af skærme i dagtilbud blev drøftet, og det blev besluttet at Hen-

rik laver et opslag på Aula. Opslaget skal dels indeholde lovteksten og dels et bud på hvad det vil 

komme til at betyde i Sct. Severin Børnehuse.  

 

Til efteråret vil forældrebestyrelsen arbejde med yderlige forældreinformation, eksempelvis i form 

af et temaforældremøde.  

 

Ad. 9 

Forældremøder afholdes i alle afdelinger i september måned, Målet er at de kan afholdes på stue- 

/gruppeniveau, men det afhænger af forældretilslutning. Der tilbydes igen pasning af indmeldte 

børn under forældremøderne. 

 

Som de tidligere år, foretages valg til forældrebestyrelsen digitalt. Valgproceduren er dermed helt 

uafhængig af forældremødet. 

 

Ad. 10 

Forslag til ændringer blev fremført, og hjemmesiden vil blive tilrettet. 

 

Ad. 11 

Intet til referat 

 
 


